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Gericht aan GS College van Gedeputeerde Staten 
 

 Onlangs werd bekend dat Fryslân niet op koers ligt om 
de eigen doelstellingen met betrekking tot 
hernieuwbare energie in 2030 te halen. Netcongestie 
en trage vergunningverlening blijken hierbij de grote 
knelpunten.  
 
In het in juli opgeleverde voortgangsdocument van de 
Regionale Energie Strategieën (ofwel, de RES) staat 
dat onze doelstelling voor 2030 op dit moment 
onhaalbaar is. Daarbij blijkt onder andere dat het 
huidige provinciale beleid de realisatie van windenergie 
bemoeilijkt. Dit terwijl we met 20 grote windmolens de 
nog te realiseren opgave voor 2030 kunnen realiseren. 
Als we dit met zon-op-land willen doen dan hebben we 
300 ha aan zonneveld nodig. En na 2030 stopt onze 
verduurzamingsopgave niet.  
 
Voor onze energiezekerheid en om ervoor te zorgen 
dat er voldoende betaalbare en duurzame energie is 
voor huidige en toekomstige generaties moeten we 
richting 2050 nog meer dan het dubbele aan 
hernieuwbare elektriciteit gaan opwekken. Onze 
gemeenten en onze energiecoöperaties willen graag 
met deze opgave aan de slag, maar worden mede 
door provinciaal beleid beperkt in hun mogelijkheden. 
Juist het afgelopen jaar, met torenhoge energieprijzen 
door onze afhankelijkheid van buitenlands gas, heeft 
ons geleerd dat we zo snel mogelijk de omschakeling 
moeten maken naar duurzame energie en dat we onze 
inwoners moeten helpen met het verduurzamen van 
hun woning.  
 
Daarbij maken de PvdA en GrienLinks zich ernstige 
zorgen over de beperkingen die de nieuwe coalitie op 
lijkt te gaan leggen m.b.t. de opwek van hernieuwbare 
energie. Ook maken we ons zorgen of dit college 
huishoudens, gezien het beperkt vrijgemaakte budget 
van 2 miljoen euro, wel voldoende kan ondersteunen 
met het verduurzamen van hun woning en daarnaast 
ook kan investeren in duurzame energieprojecten. 
Zodoende de onderstaande vragen. 
 

Vraag / Vragen 1. Is DS van mening dat Fryslân zijn eigen 
betaalbare duurzame energie moet opwekken? 
Zo nee, waarom niet? 



2. Is DS van mening dat de huidige beperkingen 
voor de opwek van hernieuwbare energie onze 
energiedoelstellingen in de weg staan?  
 
Zo nee, waarom niet? Zo ja, hoe denkt het 
college de doelstelling voor 2030 en de 
energiebehoefte voor 2050 te kunnen 
realiseren?  

3. Wil DS het elektriciteitsnet goed benutten, door 
een combinatie van zon en wind mogelijk te 
maken? Zo ja, hoe denkt men met de 
toegestane boerenmolens van 15 meter en 
windmolens tot 100 meter hieraan invulling te 
geven? Zo nee, waarom niet? 

4. Hoe is DS van plan om met het vrijgemaakte 
budget van 2 miljoen euro te gaan investeren in 
hernieuwbare energieprojecten, 
energiecoöperaties te ondersteunen en 
huishoudens te helpen met het verduurzamen 
van hun woning? 

 
 

Indiener(s) (fractie / naam / handtekening) 
Daan Olivier 
Charda Kuipers 
 
 
 

 
 

Datum 13-09-2023 

 


